
 

 

DIRECŢIA GENERALĂ DE ADMINISTRAŢIE PUBLICĂ ŞI JURIDICĂ 
 

● Tel.: +40-241.488.461 / Fax:+40-341.733.142 ●e-mail: serviciuljuridic@cjc.ro ● 

Nr. 18854/23.05.2023 

 

 

MINUTA DEZBATERII PUBLICE   

din data de 22.05.2023 privind 

Proiectul de hotărâre privind aprobarea participării Judeţului Constanţa în calitate de 

membru fondator la înfiinţarea Asociaţiei “Organizaţia de Management al Destinaţiei 

Judeţul Constanţa”. 

 

În data de 22.05.2023, ora 13:00 a avut loc, în sala Remus Opreanu, situată în incinta 

Consiliului Judeţean Constanţa, Bulevardul Tomis, nr. 51, etajul 1, dezbaterea publică privind 

Proiectul de hotărâre privind aprobarea participării Judeţului Constanţa în calitate de 

membru fondator la înfiinţarea Asociaţiei “Organizaţia de Management al Destinaţiei Judeţul 

Constanţa”. 

La dezbatere au participat: 

- Dl. Mihai Lupu, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa  

- Dl. Petre Enciu, Vicepreședinte al Consiliului Județean Constanța  

- Dna. Ruxandra Serescu, reprezentant C.C.I.N.A 

- Dl. George Măndilă, Președinte al Organizației de Management al Destinației Mamaia - 

Constanța, Consilier al primarului municipiului Constanța 

- Dna. Cristina Caterinici, Director Executiv direcţia de Turism şi Coordonarea Instituţiilor de 

Cultură Subordonate 

- Dl. Răzvan Filipecu, Consilier Judeţean - Pro România 

- Dna. Georgiana Talabă, reprezentantul teritorial al Ministerului Antreprenoriatului și 

Turismului 

- Dl. Liviu Suciu, consilier din cadrul Camerei de Conturi Constanța 

- Dl. Andrei Chirilov, reprezentant A.N.A.T. 

- Dna. Ana Maria Vătamanu, reprezentant A.D.D. 

- Dl. Pricop Mircea, reprezentant Arhiepiscopia Tomisului 

- Dl. Cosmin Târnăcop, Consiliul Judeţean Tulcea 

- Dl. Aurelian Caraiani, reprezentant A.B.A.-D.L. 

- Dl. Constantin Baltă, Primăria Topalu 

- Dna. Corina Martin, reprezentant R.E.S.T.O.  

- Dl. Ştefan Gheorghe, Consiliul Judeţean Tulcea 

- Dl. Cătălin Anghel, reprezentant C.C.I.N.A. 

- Dl. Laurenţiu Oprescu, reprezentant A.I.M.K.C.  

- Dna. Raluca Cacencu, Consiliul Judeţean Tulcea 

- Dna. Mihaela Neagu, reprezentant O.M.D. Mangalia 

-  Dna. Marina Beciu, reprezentant Hotel del Mar 
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- Dl. Sterian Frangu, reprezentant A.P.M.C. 

- Dl. George Mega, reprezentant A.P.M.C. 

- Dl. Leonard Drăgan, Consilier Judeţean PRO România 

- Dna. Constantinescu Dana, Consilier Judeţean P.N.L. 

- Dl. Cătălin Ionescu, reprezentant Camera de Conturi Constanța 

- Dna. Iuliana Tasie, reprezentant Ana Hotels  

- Dna. Andreea Gheorghe, reprezentant Hotel Venus 

- Dl. Cristian Bărhălescu, reprezentant A.N.A.T. 

- Dna. Raluca Popa, reprezentant C.C.I.N.A. 

- Dl. Enache Bucovală, Consilier Județean P.N.L. 

- Dl. Stere Guteanu, Consilier Județean P.N.L. 

- Dl. Rahău Silviu, reprezentant Primăria Comunei Crişan, Tulcea 

- Dna. Domnica Bucur, reprezentant Primăria Orașului Năvodari 

- Dl. Cotleţ Viorel, Dobrogea T.V. 

- Dna. Emilia Creţu, Antena 3 Constanţa 

- Dna. Claudia Popescu, www.timpul.info 

 

 Dezbaterea a fost deschisă prin cuvântul de bun venit al Președintelui Consiliului Județean 

Constanța, domnul Mihai Lupu, care a menționat importanța înființării Organizațiilor de 

Management al Destinației, deoarece acestea vor sta la baza dezvoltării turistice a județului 

Constanța, mulțumindu-le tuturor invitaților pentru participare. 

 Doamna Ruxandra Serescu, precizează faptul că, în calitate de reprezentant al mediului de 

afaceri din judeţul Constanţa, Camera de Comerţ a solicitat puncte de vedere de la societăţile de 

profil, care vor fi discutate în cadrul unor comitete de lucru. Totodată, confirmă implicarea alături 

de Consiliul Judeţean Constanţa şi O.M.D.-ul local în tot ceea ce ţine de promovarea judeţului şi cu 

încadrarea în termenele legale, având în vedere ca anul acesta mai trebuie înfiinţat şi O.M.D.-ul 

regional. Judeţul Constanţa are multe oportunităţi de aceea este necesară elaborarea unei Strategii 

în domeniul turismului. 

 Dl. George Măndilă a precizat faptul că O.M.D.-ul local Mamaia-Constanţa îşi doreşte să 

intre în această asociere, iar în urma discuţiilor a rezultat un Statut care să permită acoperirea unei 

game largi de activităţi ce se adaptează judeţului Constanţa. S-au purtat discuţii cu Consiliul 

Judeţean Constanţa asupra sumelor de participare, iar sumele anual vor fi variabile. 

 Dl. Răzvan Filipecu solicită informaţii referitoare la elaborarea Strategiei în turism. Face 

precizări asupra faptului că sistemul piramidal în care se realizează O.M.D.-urile va birocratiza 

foarte mult, pune accent pe OMD-ul local şi judeţean, pe care îl consideră un integrator al Strategiei 

în această zonă, decât pe O.M.D.-ul regional. Pe lângă definirea produselor de turism trebuie stabilit 

şi tipul de turism, instrumentele de promovare. De asemenea propune înfiinţarea unui Consiliu 

Consultativ la nivelul OMD-ului judeţean.  

 Dl. Cristian Bărhălescu propune crearea unei noi funcţii în cadrul O.M.D. judeţean şi anume 

aceea de Preşedinte de onoare, funcţie care să fie deţinută de Preşedintele Consiliului Judeţean 
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Constanţa pentra a asigura continuitate şi imagine organizaţiei. Propune, pe de o parte, exercitarea 

funcţiei de preşedente al orgaţizaţiei pe o perioadă de 2 ani în loc de 4 ani, iar pe de altă parte ca 

preşedinţii O.M.D.-urilor locale să deţină funcţia de preşedinţi ai O.M.D.-ului judeţean prin rotaţie.     

 Dna. Corina Martin punctează pe nevoia de continuitate, solicită informaţii cu privire la 

existenţa unor discuţii serioase, ferme cu U.A.T. Eforie, Mangalia şi cu O.M.D. Mamaia Nord, în 

curs de constituire, cu privire la sumele cu care se va contribui la bugetul O.M.D.-ului judeţean. Se 

mai fac observaţii pe marginea art. 21, capitolul V, în sensul în care termenul de 10 zile prevăzut în 

Statut este un termen scurt pentru Adunarea ordinară întrucât membrii OMD-ului judeţean vor fi 

OMD-urile locale care vor trebui şi acestea la rândul lor să aprobe deciziile luate la nivel judeţean, 

motiv pentru care propune 30 de zile. Se solicită informaţii cu privire la discuţiile purtate cu 

Consiliul Judeţean Tulcea cu privire la OMD-ul regional.   

 Dl. Liviu Suciu precizează faptul că nu are obiecţiuni cu privire la Statut, cu o singură 

menţiune şi anume reformularea punctului 25 de la art. 6 referitoare la “concesionarea bunurilor şi 

serviciilor din destinaţia turistică”. 

 Dna. Raluca Cacencu, reprezentantul Consiliului Judeţean Tulcea face cunoscut faptul că la 

nivelul judeţului Tulcea lucrările cu privire la înfiinţarea OMD-ului judeţean este mult în urmă 

întrucât nu au fost demarate procedurile nici pentru înfiinţarea OMD-urile locale. Se dau asigurări 

cu privire la înfiinţarea OMD-ului judeţean Tulcea. 

 Dl. Pricop Mircea precizează faptul că din punct de vedere juridic nu au fost identificate 

neclarităţi cu privire la Statut. Este salutat faptul că la art. 6, punctul 14 din Statut a fost introdus şi 

turismul religios. 

 Dl. Petre Enciu precizează faptul că în Strategia de dezvoltare se va include obiective precum 

cicloturismul şi turismul ecumenic.   

Au fost reţinute următoarele observaţii: 

- art. 6, punctul 25 din Statut, textul urmând a fi reevaluat, respectiv înlocuirea 

“concesionează” cu ”primeşte în administrare”; 

- art. 21, Capitolul V din Statut, respectiv majorarea termenului acordat întrunirii Adunării 

Generale de la 10 zile la 20 zile calendaristice. 

La încheirea tuturor discuţiilor, Dl. George Măndilă a mulţumit tuturor persoanelor pentru 

participare şi pentru opiniile exprimate şi a declarat că şedinţa s-a încheiat. 

Prezenta minută este însoţită de lista de prezenţă a participanţilor la dezbaterea publică.  

La dezbaterea publică a participat şi responsabilul desemnat de aplicarea Legii nr. 52/2003 

privind transparenţa decizională în administraţia publică. 

 

Întocmit, 

Responsabil pentru relaţia cu societatea civilă 

Adela – Mihaela Cuţurea 


